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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• MediaSind cere Parchetului anchetarea faptelor penale ale conducerii interimare 

din Televiziunea Romana 

 

• Protest in ziua Congresului PNL: 'Cerem DEMISIA premierului Florin Citu și 

refacerea de urgenta a coalitiei de guvernare!' 

• Cine poate verifica pasapoartele de vaccinare: ”Politistii nu au dotari, barmanii 

nu au dreptul” 

• Sindicatul Europol reclama o „situatie fara precedent in Politia Romana”: Zero 

politisti au promovat selectia pentru educatie fizica si autoaparare / Sindicalistii 

denunta propunerea unor „pile” de catre unii inspectori sefi pentru aceste posturi 

• Hotararea privind carantina de noapte in weekend in zonele cu rata de infectare 

de peste 6 a fost publicata in Monitorul Oficial / Noile restrictii intra in vigoare 

• Sefa DSP Bucuresti: Cei vaccinati nu sunt considerati contacti ai unei persoane cu 

Covid-19, deci nu intra in carantina / Precizari pentru cei testati pozitiv 

• Cum arata chestionarul pentru vaccinare pe care trebuie sa il semneze parintii. 

Ministerul Educatiei: De vineri va fi distribuit in scoli 

• Programul Anghel Saligny devine operational. Cum pot accesa primarii bani din 

fondul de 50 de miliarde de lei 

• Cand va incepe compensarea facturilor la energie si gaze. 10 milioane de romani 

vor beneficia de ajutor 

• Virgil Popescu, la reuniunea P-TECC: Procesul de decarbonare nu se poate fara 

energie nucleara 

• Comisia Europeana obliga Romania sa transpuna normele UE privind siguranta 

operatiunilor petroliere si gaziere offshore 
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• Cum ar trebui abordate schimbarile climatice, degradarea mediului inconjurator 

si a biodiversitatii. ”Aproximativ 23% din teritoriul national reprezinta arii naturale 

protejate” 

• 1.18% -  rata somajului inregistrat in evidentele AMOFM Bucuresti in luna august 

2021 

• Vineri - sedinta extraordinara a CGMB: 388 de milioane de lei pentru 

subventionarea transportului in comun 

• Dan Barna dupa ce a pierdut turul 1 in fata lui Dacian Ciolos: Ne asteptam ca 

rezultatul sa fie in jur de 48-50% / Suspansul continua 

• Mihai Daraban, presedintele CCIR: Este nevoie urgenta de o resetare 

administrativa a Romaniei 

• Infringement: Comisia Europeana cere Romaniei sa puna in aplicare legislatia UE 

in domeniul digital si mass-media 

• Interviu cu ambasadorul Romaniei in SUA, Andrei Muraru. O Agenda de 

prosperitate intre parteneri strategici. Cooperarea pentru Cernavoda, prioritara 

pentru Washington. Un orizont pentru ridicarea vizelor 
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• MediaSind cere Parchetului anchetarea faptelor penale ale conducerii 

interimare din Televiziunea Română 

În scurta perioadă în care și-a exercitat atribuțiile de director general interimar, Ramona 

Săseanu a dovedit că nu are capacitățile profesionale și manageriale necesare pentru a 

coordona cea mai mare instituție de presă din România, Televiziunea Națională 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind  - Filiala MediaSind TVR a luat act de 

demiterea directorului – coordonator al stației TVR Craiova, Anca Elena Dindirică și a 

coordonatorului Redacției Știri-Sport, Tiberius Mușuroi,  de către directorul interimar al 

Societății Române de Televiziune, Ramona Săseanu, la scurt timp de la unificarea 

Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind cu Sindicatul TVR Craiova (amănunte aici: 

Unificare sindicală în Televiziunea Română: MediaSind a fuzionat cu Sindicatul TVR 

Craiova! ). 

 MediaSind TVR consideră aceste decizii ca fiind nelegale întrucât încalcă flagrant 

prevederile art. 30 alin 2 din Legea nr. 41/1994 privind organizarea și funcționarea SRR și 

SRTV, care stabilesc strict limitele de competență ale directorului general interimar în 

perioada mandatului său. Cu alte cuvinte, directorul TVR Craiova nu putea să fie demis 

de actualul Director general interimar deoarece mandatul pe care îl deținea în fruntea 

studioului teritorial era peste limita de 6 luni prevăzută pentru mandatul directorului 

general interimar. Prin decizia luată, Ramona Săseanu blochează întreaga activitate a 

postului TVR Craiova, întrucât nu poate numi o nouă conducere deoarece mandatul îi 

expiră peste câteva zile, iar un alt director, dacă ar fi numit, ar avea nevoie de validarea 

Consiliului de Administrație, așa cum prevede art.35 din  Legea nr.41/1994 privind 

organizarea și funcționarea SRR și SRTV. 

Constatăm că abuzurile asupra echipelor manageriale de la studiourile teritoriale devin o 

practică a celor care ocupă vremelnic funcția de șef al televiziunii publice. Încălcările legii 

în numirea CD-ului de la TVR Cluj, a destituirii nelegale a directorului TVR Craiova, 

ascund în realitate trocuri de culise și duc la politizarea inadmisibilă a studiourilor 

teritoriale.  

Din nefericire, acesta nu este singurul abuz pe care îl comite directorul general interimar 

Ramona Săseanu.   
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Aceasta a mai fost acuzată de folosirea abuzivă a resurselor instituției pentru a hărțui, 

prin diverse controale denumite ad hoc, conducerea Studioului Teritorial Craiova. 

Precizăm că în urma tuturor controalelor trimise la ordinul Ramonei Săseanu, nu s-a 

descoperit nicio neregulă! 

Nu în ultimul rând, Ramona Săseanu a folosit Serviciul de Comunicare, Relații Publice și 

Protocol al instituției în scop personal pentru a se război cu MediaSind TVR și cu 

Sindicatul TVR Craiova după unificarea celor două organizații! Comunicatul de presă 

transmis tuturor angajaților TVR de către acest compartiment plătit din bani publici, 

conține informații false și denigratoare la adresa organizațiilor sindicale care au fuzionat.  

Prin această atitudine, Ramona Săseanu aplică același mod de management dictatorial și 

iresponsabil practicat și de administrația Gradea împotriva organizațiilor sindicale 

nesubordonate.  

În scurta perioadă în care și-a exercitat atribuțiile de director general interimar, Ramona 

Săseanu a dovedit că nu are capacitățile profesionale și manageriale necesare pentru a 

coordona cea mai mare instituție de presă din România, Televiziunea Națională. Pe 

lângă tot felul de decizii controversate, în plină stare de alertă a pus în pericol sănătatea 

angajaților instituției prin anularea deciziei de a se permite lucrul în regim de muncă la 

domiciliu, și-a protejat colegii din sindicatul de casă al administrației Gradea unde a 

ocupat funcția de vicepreședinte, și-a angajat avocatul personal de la Craiova desi 

prevederile OUG nr. 26/20012 interzic acest lucru. În acest timp, politica editorială și 

grilele de programe TVR au fost făcute praf, dotarea tehnică este la pământ iar situația 

salariaților este pusă în pericol prin tot felul de tentative de a se impune o nouă 

organigramă, desi acesta este atributul exclusiv al Consiliului de Administrație și nu al 

directorului general.  

Având în vedere că rezultatul mandatului interimarei Săseanu este dezastruos atât 

pentru cetățeni, dar și pentru angajați și instituția publică de presă, presărat cu mai 

multe fapte care încalcă prevederile penale cum ar fi abuzul în serviciu, folosirea 

influenței funcției în favoarea unei persoane și constituire de grup infracțional organizat, 

MediaSind TVR solicită public Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție 

să ancheteze cu celeritate aceste fapte. În același timp, MediaSind TVR solicită partidelor 

politice să nu mai facă tot felul de experimente eșuate cu instituțiile publice de media și 

să demareze de urgență procedura pentru desemnarea membrilor în Consiliul 

de Administrație al SRR și SRTV.  
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Televiziunea Română și Radioul Public au nevoie de o conducere profesionistă care să se 

afle în slujba cetățenilor și nu a diverselor grupuri de interese politice. 

(Sursa: MediaSind TVR (Sursa: stiripesurse.ro)  

 

• Protest în ziua Congresului PNL: 'Cerem DEMISIA premierului Florin 

Cîţu și refacerea de urgenţă a coaliţiei de guvernare!' 

Protest în ziua Congresului PNL. Organizațiile civice Corupția Ucide, Inițiativa România, 

Rezistența, Geeks for Democracy și Insistăm au anunțat că sâmbătă, 25 septembrie, de la 

ora 9.00, îi vor cere demisia lui Florin Cîțu din funcția de premier. 

„Cerem DEMISIA premierului Florin Cîţu și refacerea de urgenţă a coaliţiei de guvernare! 

Florin Cîţu s-a dovedit a fi incapabil să conducă guvernul şi să menţină coaliţia de la 

guvernare pe care oamenii au învestit-o prin vot. PNL nu a fost ales să guverneze singur, 

ori misiunea acestuia este în mod evident concentrată pe distrugerea coaliţiei şi 

epurarea miniştrilor şi secretarilor de stat care nu-i servesc interesele personale. 

În toate declaraţiile publice, actualul premier şi echipa lui insistă cu ""lupta împotriva 

inamicului nostru comun PSD"" şi îşi închipuie că revolta cetăţenilor este îndreptată 

către un nume de partid. 

Se înșeală! 

Revolta oamenilor este îndreptată către: 

Oricine alege să ne fure banii din taxe şi impozite fără scrupule. Fie că metoda se 

numeşte ""Anghel Saligny"", PNDL 1, 2.. sau alte găselniţe de sifonat banul public. 

Oricine alege să ne mintă cu tupeu şi să calce în picioare încrederea şi promisiunile în 

baza cărora au fost învestiţi cu votul nostru; oricine alege să demită oamenii competenţi 

şi integri care servesc interesul public pentru a-şi numi în schimb prietenii, rudele şi 

membrii de partid în funcţii publice, pe criterii de loialitate şi obedienţă! 

Prin acţiunile din ultimele săptămâni, premierul Florin Cîţu a demonstrat, fără echivoc, că 

e capabil de toate cele de mai sus exact ca Liviu Dragnea, doar pentru a pune mâna pe 

putere.  
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Îi cerem DEMISIA din toate funcţiile publice şi facem un apel către PNL: 

Reformele promise nu au fost livrate! Justiţia independentă, transparenţa actului de 

guvernare şi implicit bunăstarea românilor întârzie să apară! Ce alegeţi? Încotro mergeţi? 

Vă aşezaţi la masă cu PSD şi peste 3 ani intraţi (iar) în irelevanţă sau refaceţi coaliţia? Nu 

aţi fost mandataţi să guvernaţi singuri şi nici în formula USL!! 

Dacă trădați încrederea oamenilor acum, vă asumaţi consecinţele!!!”, transmit 

organizatoriii protestului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Cine poate verifica pașapoartele de vaccinare: ”Polițiștii nu au dotări, 

barmanii nu au dreptul” 

Sindicatul Europol semnalează că poliţiştii de ordine publică nu pot verifica certificatele 

verzi ale persoanelor, neavând în dotare telefoane de serviciu sau tablete cu sistem de 

operare Android. În plus, sindicaliştii atrag atenţia că administratorii diferitor localuri nu 

au calitate de operatori de date cu caracter personal şi acuză Guvernul de populism. 

”Certificatele de vaccinare nu pot fi verificate de poliţişti. Cu toate că titlul sună şocant, 

aceasta este realitatea cruntă şi este reprezentată de faptul că poliţiştii de ordine publică 

nu au posibilitatea tehnică de a verifica autenticitatea certificatelor de vaccinare 

împotriva COVID-19 ale cetăţenilor (...) Însă marea problemă referitoare la modalitatea 

de utilizare a acestei aplicaţii este reprezentată de faptul că poliţiştii nu au în dotare 

telefoane mobile sau tablete cu sistem de operare Android, iar ospătarii, barmanii sau 

administratorii diverselor spaţii în care se desfăşoară evenimente private nu au calitate 

de operatori de date cu caracter personal”, au transmis, joi, reprezentanţii Sindicatului 

Europol. 

Astfel, potrivit legislaţiei în vigoare, poliţiştii nu vor putea să verifice certificatele digitale 

ale cetăţenilor care se află în incinta unor terase, restaurante ori a unor instituţii publice 

sau private în cadrul cărora sunt organizate diverse evenimente sportive sau cultural-

artistice, deoarece orice persoană are obligaţia de a prezenta documentele care 

să-i ateste situaţia epidemiologică doar angajaţilor acestor unităţi pentru a le fi 

permis accesul în interior.  
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”Cu toate că premierul Florin Cîţu declară că măsura implementării obligaţiei de 

prezentare a certificatelor digitale privind COVID-19 este bună, constatăm faptul că 

avem de a face cu declaraţii pur populiste atâta timp cât un astfel de document poate fi 

folosit de orice persoană pentru a intra într-un restaurant sau pentru a participa la un 

spectacol, spre exemplu, fără a avea obligaţia prezentării inclusiv a actului de identitate 

pentru a se putea stabili efectiv dacă acesta este deţinătorul de drept al certificatului 

care îi atestă situaţia epidemiologică, întrucât şi în această situaţie doar operatorii de 

date cu caracter personal pot gestiona, prelucra sau stoca datele de identitate ale 

cetăţenilor. Constatăm şi cu această ocazie că la nivelul Guvernului, în ceea ce priveşte 

elaborarea actelor normative, avem de a face atât cu o nepăsare în privinţa respectării 

drepturilor constituţionale cât şi cu o necunoaştere crasă a prevederilor Regulamentului 

General privind Protecţia Datelor cu Caracter Personal”, au mai transmis sindicaliştii. 

Aceştia atrag atenţia că ”cetăţenii nu vor avea garanţia că vreun barman sau ospătar ori 

alte asemenea persoane neautorizate nu vor realiza inclusiv o fotografie a display-ului 

telefonului mobil sau a tabletei cu sistem Android prin intermediul cărora au fost 

verificate certificatele digitale, putând avea acces permanent la datele lor de 

identificare”. 

”Nu ne vom poziţiona faţă de cât de eficiente sau ineficiente sunt verificările efectuate 

prin intermediul acestei aplicaţii, însă nu putem să nu atragem atenţia atât cu privire la 

faptul că poliţiştii din teritoriu nu au în dotare telefoane sau tablete de serviciu cu sistem 

de operare Android şi nici nu pot fi obligaţi să-şi utilizeze telefoanele personale în 

interesul instituţiei. Mai mult decât atât, la acest moment există riscul accesării ilegale a 

datelor cu caracter personal ale cetăţenilor de către barmani, ospătari, ori angajaţi ai 

instituţiilor în cadrul cărora sunt organizate evenimente sportive sau cultural-artistice 

care nu sunt autorizate să prelucreze ori să gestioneze date cu caracter personal de 

către Autoritatea Naţională de Supraveghere a Prelucrării Datelor cu Caracter Personal”, 

au mai transmis sindicaliştii. 

Certificatele verzi sunt utilizate şi în România, din 20 septembrie, în localităţile unde 

incidenţa cazurilor este mai mare de 3 la mie. 

Certificatele se verifică cu ajutorul unei aplicaţii dezvoltate de STS şi care poate fi 

descărcată pe dispozitive cu sistem de operare Android. 

(Sursa: ziare.com)  
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• Sindicatul Europol reclamă o „situaţie fără precedent în Poliţia 

Română”: Zero poliţişti au promovat selecţia pentru educaţie fizică şi 

autoapărare / Sindicaliştii denunță propunerea unor „pile” de către 

unii inspectori şefi pentru aceste posturi 

Sindicatul Europol anunţă, joi, o „situaţie fără precedent în Poliţia Română”, respectiv 

faptul că niciun poliţist nu a promovat selecţia pentru educaţie fizică şi autoapărare. Mai 

mult, sindicaliştii reclamă faptul că unii inspectori şefi au propus pentru aceste posturi 

„pile”, în detrimentul unor specialişti. 

Sindicaliştii afirmă că, după ce a fost anunţată cu surle şi trâmbiţe, noua structură din 

cadrul IGPR, Direcţia de Pregătire Profesională, a venit rândul inspectoratelor de poliţie 

să nominalizeze „specialişti” pentru cele 4 segmente: conducere defensivă, instrucţia 

tragerii, educaţie fizică şi autoapărare şi tactică poliţienească. 

„Cu toate că am atras atenţia în mai multe rânduri asupra «combinaţiilor» care se fac la 

nivelul IPJ-urilor, prin nominalizarea unor pile şi apropiaţi ai inspectorilor şefi, 

majoritatea lor au continuat să promoveze oameni pe care îi recomandă doar vocea şi 

talentul. Mai mult, într-o ultimă încercare  de a-i determina pe inspectorii şefi să 

acţioneze cu obiectivitate şi să înţeleagă rolul esenţial pe care aceşti instructori îl vor 

avea la nivelul instituţiei pe componenta de pregătire profesională, Benone Matei, 

inspectorul general, a convocat o întâlnire în sistem videoconferinţă, pe parcursul căreia 

a nominalizat mai multe IPJ-uri unde a găsit cazuri de persoane propuse care aveau ca 

pregătire cursuri de yoga, de sociologie sau care erau nominalizaţi ca instructori de 

conducere defensivă pentru simplul fapt că erau ofiţeri la serviciul rutier”, au mai 

transmis sindicaliştii. 

Aceştia anunţă că îndrumările primite au fost complet ignorate de unii inspectori şefi. 

„Astfel, la IPJ Constanţa, cu toate că existau 3 agenţi de poliţie care au absolvit cursul de 

conducere defensivă şi deţineau atestat, inspectorul şef şi-a menţinut nominalizarea 

unui ofiţer de la serviciul rutier despre care spunea că nu are cum să nu ştie să conducă 

dacă se ocupă cu aplicarea Codului rutier. De aici am tras concluzia că unele IPJ-uri sunt 

conduse de şefi care nu dau doi bani pe îndrumările venite din partea IGPR şi asta 

pentru că au garanţia că beneficiază de o siguranţa politică”, au mai scris 

sindicaliştii. 
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Aceştia anunţă că „pilele” s-au confruntat cu realitatea, odată ce au trebuit să dea 

examene. 

„Fără să mai fie nevoie de alte comentarii, în urma probelor la care au fost supuşi, probe 

care reprezentau viitorul activităţii lor de instruire pe care ar fi trebuit să o realizeze, la 

nivelul celor 41 de judeţe avem următoarele rezultate: 

Conducere defensivă – doar 6 poliţişti au promovat probele. De precizat că ofiţerul de la 

serviciul rutier Constanţa a picat cu brio, iar ceilalţi 3 agenţi care deţineau atestat nici 

măcar nu au fost întrebaţi dacă vor să îndeplinească atribuţiile acestei funcţii. 

Instrucţia tragerii – doar 2 poliţişti au promovat probele; 

Educaţie fizică şi autoapărare – 0 (ZERO) poliţişti au promovat probele; 

Tactică poliţienească – doar 9 poliţişti au promovat probele”, anunţă sindicaliştii. 

Sindicatul Europol anunţă că a transmis inspectoratelor de poliţie judeţene propuneri 

însoţite de CV-urile celor care ar putea îndeplini cu brio aceste funcţii şi anunţă că va 

face solicitare şi către IGPR, ca anterior scoaterii acestor posturi la încadrare directă, să 

se organizeze un concurs de TCO. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Hotărârea privind carantina de noapte în weekend în zonele cu rată 

de infectare de peste 6 a fost publicată în Monitorul Oficial / Noile 

restricții intră în vigoare 

Hotărârea pentru modificarea şi completarea anexelor nr. 2 şi 3 la Hotărârea Guvernului 

nr. 932/2021 privind prelungirea stării de alertă pe teritoriul României începând cu data 

de 10 septembrie 2021, precum şi stabilirea măsurilor care se aplică pe durata acesteia 

pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19 fost publicată, joi 

seară, în Monitorul Oficial. 

Astfel, intră în vigoare Hotărârea de Guvern adoptată joi, în baza deciziei CNSU. 
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Principalele modificări decise joi de către autorități: 

Introducerea unei noi excepții de la interdicția deplasării în afara locuinței la nivelul 

localităților unde incidența cumulată la 14 zile depășește pragul de 6/1000 de locuitori, 

pentru persoanele vaccinate care fac dovada îndeplinirii acestei condiții prin intermediul 

certificatului de vaccinare sau certificatului digital ale Uniunii Europene privind COVID-

19. 

Creșterea vârstei până la care copiii sunt exceptați de la obligația prezentării rezultatului 

negativ al unui test RT-PCR pentru infecția cu virusul SARS-CoV-2, nu mai vechi de 72 de 

ore, sau rezultatului negativ certificat al unui test antigen rapid pentru infecția cu virusul 

SARS-CoV-2, nu mai vechi de 48 de ore, necesar pentru participarea la activități unde 

accesul este permis sub această condiție, de la 6 ani la 12 ani. 

Creșterea pragului incidenței cumulate la 14 zile de la care se aplică măsura interzicerii 

circulației persoanelor în afara locuinței, în zilele de vineri, sâmbătă și duminică, de la 

4/1.000 de locuitori în prezent la 6/1.000 de locuitori. 

Creșterea pragului incidenței cumulate la 14 zile de la care se aplică măsura de limitare a 

programului de lucru cu publicul la intervalul orar 5:00-18:00, pentru operatorii 

economici care desfășoară activități de comerț/prestări de servicii în spații închise și/sau 

deschise, publice și/sau private, de la 4/1.000 de locuitori în prezent la 6/1.000 de 

locuitori. 

Delimitarea, la nivelul centrelor comerciale în care își desfășoară activitatea mai mulți 

operatori economici, a zonelor de servire a preparatelor alimentare sau băuturilor 

alcoolice și nealcoolice, astfel încât să poată fi realizat accesul controlat doar pentru 

persoane testate, vaccinate și trecute prin boală. 

Hotărârea de Guvern a fost adoptată în baza deciziei CNSU. 

Redăm integral decizia adoptată joi de Comitetul Național pentru Situații de Urgență. 

Art.1 - (1) Se propune interzicerea circulației persoanelor în afara locuinței/gospodăriei, 

în zilele de vineri, sâmbătă și duminică, în intervalul orar 20,00-5,00, în localitățile unde 

incidența cumulată la 14 zile este mai mare de 6/1.000 de locuitori și mai mică sau egală 

cu 7,5/1.000 de locuitori, cu următoarele excepții:  
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a)deplasarea persoanelor vaccinate împotriva virusului SARS-CoV2 și pentru care au 

trecut cel puțin 10 zile de la finalizarea schemei complete de vaccinare și care fac 

dovada îndeplinirii acestei condiții prin intermediul certificatului de vaccinare sau 

certificatului digital al Uniunii Europene privind COVID-19; 

b)deplasarea în interes profesional, inclusiv între locuință/ gospodărie și locul/locurile de 

desfășurare a activității profesionale și înapoi; 

c) deplasarea pentru asistență medicală care nu poate fi amânată și nici realizată de la 

distanță, precum și pentru achiziționarea de medicamente; 

d)deplasări în afara localităților ale persoanelor care sunt în tranzit sau efectuează 

călătorii al căror interval orar se suprapune cu perioada interdicției, cum ar fi cele 

efectuate cu avionul, trenul, autocare sau alte mijloace de transport de persoane, și care 

pot fi dovedite prin bilet sau orice altă modalitate de achitare a călătoriei; 

e)deplasarea din motive justificate, precum îngrijirea/ însoțirea copilului, asistența 

persoanelor vârstnice, bolnave sau cu dizabilități ori decesul unui membru de familie; 

(2) Măsura prevăzute la alin. (1) nu se mai aplică dacă incidența cumulată la 14 zile este 

mai mică sau egală cu 5,5/1.000 de locuitori. 

Art.2 - Se propune ca de la interdicția de circulație a persoanelor în afara 

locuinței/gospodăriei, aplicabilă pe tot parcursul săptămânii, în localitățile unde 

incidența cumulată la 14 zile depășește 7,5/1.000 de locuitori, pentru intervalul orar 

20,00-5,00 să se introducă o nouă excepție pentru persoanele vaccinate împotriva 

virusului SARS-CoV2 și pentru care au trecut cel puțin 10 zile de la finalizarea schemei 

complete de vaccinare și care fac dovada îndeplinirii acestei condiții prin intermediul 

certificatului de vaccinare sau certificatului digital al Uniunii Europene privind COVID19. 

Art.3 - (1) Se propune limitarea programului de lucru cu publicul în intervalul orar 5,00-

18,00, pentru operatorii economici care desfășoară activități de comerț/prestări de 

servicii în spații închise și/sau deschise, publice și/sau private, în localitățile unde 

incidența cumulată la 14 zile este mai mare de 6/1.000 de locuitori și mai mică sau egală 

cu 7,5/1.000 de locuitori, pentru zilele de vineri, sâmbătă și duminică. În intervalul orar 

18,00-5,00, operatorii economici pot activa doar în relația cu operatorii economici cu 

activitate de livrare la domiciliu.  
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(2) Prin excepție de la prevederile alin. (1), unitățile farmaceutice, benzinăriile, operatorii 

economici cu activitate de livrare la domiciliu, precum și operatorii economici din 

domeniul transportului rutier de persoane și rutier de mărfuri își pot desfășura 

activitatea în regim normal de muncă, cu respectarea normelor de protecție sanitară. 

(3) Măsura prevăzută la alin. (1) nu se mai aplică dacă incidența cumulată la 14 zile este 

mai mică sau egală cu 5,5/1.000 de locuitori. 

Art.4 - Se propune creșterea vârstei până la care copii sunt exceptați de la obligația 

prezentării rezultatului negativ al unui test RT-PCR pentru infecția cu virusul SARS-CoV-

2, nu mai vechi de 72 de ore, sau rezultatului negativ certificat al unui test antigen rapid 

pentru infecția cu virusul SARS-CoV-2, nu mai vechi de 48 de ore, necesar pentru 

participarea la activități unde accesul este permis sub această condiție, de la 6 ani la 12 

ani. 

Art.5 - Se propune ca în localitățile unde incidența cumulată la 14 zile este mai mare de 

3/1.000 de locuitori și mai mică sau egală cu 6/1.000 de locuitori, la nivelul centrelor 

comerciale în care își desfășoară activitatea mai mulți operatori economici, zonele de 

servire a preparatelor alimentare și/sau băuturilor alcoolice și nealcoolice să fie 

delimitate de restul spațiului, astfel încât accesul în aceste zone să fie permis doar pe 

baza certificatului digital al Uniunii Europene privind COVID19 sau, în cazul persoanelor 

fizice provenite din state ale căror autorități nu emit certificate digitale ale Uniunii 

Europene privind COVID-19 sau documente compatibile cu aceste certificate, în baza 

unui document, pe suport hârtie sau în format electronic, care să ateste vaccinarea, 

testarea sau vindecarea de infecția cu virusul SARS-CoV-2. 

(Sursa:hot news.ro) 

 

• Șefa DSP București: Cei vaccinați nu sunt considerați contacți ai unei 

persoane cu Covid-19, deci nu intră în carantină / Precizări pentru cei 

testați pozitiv 

Cei vaccinaţi cu schema completă şi pentru care au trecut 10 zile de la finalizarea 

schemei de vaccinare nu sunt consideraţi contacţi direcţi cu o persoană confirmată 

pozitiv pentru Covid 19, deci nu sunt nevoiţi să stea în carantină, a explicat dr. 

Oana Nicolescu, şefa DSP Bucureşti, pentru News.ro.  
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Aceasta a spus că, odată ce au aflat diagnosticul, persoanele infectate nu trebuie să sune 

la DSP, ci că acestea vor fi sunate de un reprezentant al DSP pentru a face ancheta 

epidemiologică după ce laboratorul unde s-a făcut testarea introduce rezultatul în 

aplicaţia Corona forms. 

Tot cu ajutorul acestei aplicaţii, cei care au boala Covid 19 pot obţine concediu medical 

pe baza unui raport medical trimis spre DSP şi către medicul de familie. 

Persoanele vaccinate cu schema completă nu sunt considerate contacţi direcţi ai unui 

caz pozitiv. 

”Persoanele vaccinate cu schemă completă şi pentru care au trecut 10 zile de la 

finalizarea schemei de vaccinare nu sunt considerate contacţi direcţi ai unui caz pozitiv şi 

pentru acestea nu va fi instituită măsura carantinării. Contacţii direcţi pentru care se 

instituie măsura carantinării sunt stabiliţi de către DSP în urma anchetei epidemiologice”, 

a declarat pentru aceasta DSP Bucureşti. 

Ce ce DSP răspunde greu la telefon 

DSP Bucureşti are 225 de angajaţi, iar în prezent lucrează cu persoane detaşate sau 

delegate din alte instituţii. De joi s-au alăturat DSP Bucureşti 32 de medici rezidenţi. 

“DSP Bucureşti are un număr de 225 de angajaţi şi lucrează în prezent cu 185 de 

persoane detaşate sau delegate din alte instituţii la care s-au alăturat 32 medici rezidenţi 

din 23 septembrie, pentru operaţionalizarea Centrului de comunicare, analiză şi 

coordonare epidemiologică COVID-19”, precizează lefa DSP. 

Ce transmite şeful DSP Bucureşti celor care se plâng că le răspund greu cei din instituţie. 

Dr. Nicolescu: Persoanele care preiau apelurile sunt circa 10/tură. 

“Îi rugăm să acceseze exclusiv numărul de Call Center 021-9462 şi nu pe cele aparţinând 

altor departamente ale instituţiei şi să vizualizeze informaţiile aflate pe site-ul instituţiei. 

Call-center-ul DSP constituit la jumătatea lunii noiembrie a anului trecut la Arena 

Naţională şi care avea 272 de linii telefonice la care răspundeau echipe de voluntari de 

la Universitatea de Medicină şi Farmacie Carol Davila şi de la Institutul Medico-Militar 

din cadrul MAPN nu mai există acum. 
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Nouă aplicație, pentru testele care nu pot fi raportate în Corona Forms 

Corona Forms este o aplicaţie care a eliminat birocraţia legată de anchetele 

epidemiologice făcute pe hârtie, spune şeful DSP Bucureşti. Dr. Nicolescu: “Am ajuns să 

avem tot istoricul persoanei în această aplicaţie”. 

A fost creată şi aplicaţia rapter.g4d.ro care permite centralizarea şi raportarea testelor 

rapide făcute în cabinete, şcoli şi farmacii, care nu pot raporta în Corona forms, mai 

spune Dr. Oana Nicolescu. 

“Încă de anul trecut, din luna august, DSP Bucureşti s-a implicat activ alături de STS şi de 

Ministerul Sănătăţii pentru dezvoltarea aplicaţiei informatice Corona Forms. 

Dacă la începutul pandemiei, direcţiile de sănătate publică gestionau un caz pozitiv de 

SARS-CoV-2 prin efectuarea anchetei epidemiologice pe hârtie, am ajuns ca astăzi să 

avem tot istoricul persoanei în această aplicaţie, respectiv câte teste a efectuat, 

anchetele epidemiologice, perioade de carantină/izolare, contacţi direcţi, decizii emise 

pentru acesta, dacă persoana este vaccinată, etc. 

Pe scurt, a fost digitalizată activitatea Centrului de comunicare, analiză şi coordonare 

epidemiologică COVID-19 şi astăzi avem nevoie de mai puţini oameni pentru a gestiona 

situaţia epidemiologică. 

Totodată, alături de societatea civilă, DSP Bucureşti a creat aplicaţia rapter.g4d.ro care 

permite centralizarea şi raportarea testelor rapide efectuate în cabinete/şcoli/farmacii, 

care nu au posibilitatea de a raporta direct în Corona Forms. 

În prezent, aplicaţia rapter.g4d.ro este folosită de majoritatea direcţiilor de sănătate 

publică din ţară, motiv pentru care a fost eficientizată considerabil activitatea acestora. ”, 

a declarat Dr. Oana Nicolescu. 

(Sursa: news.ro) 
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• Cum arată chestionarul pentru vaccinare pe care trebuie să îl 

semneze părinții. Ministerul Educației: De vineri va fi distribuit în școli 

Ministerul Educației a transmis chestionarul prin care părinții își vor exprima intenția de 

vaccinare a copiilor la școală, după ce acesta a fost validat de Ministerul Sănătății, se 

precizează într-un comunicat de presă. Chestionarul, care nu este obligatoriu, va fi 

distribuit în școli începând de vineri, 24 septembrie, prin inspectoratele școlare județene. 

Descarcă aici chestionarul pentru intenția de vaccinare a minorilor 

Precizările Ministerului Educației: 

Chestionarul „nu este obligatoriu, nu constituie obligație de vaccinare și va fi pus la 

dispoziția părinților în vederea completării. Persoana desemnată pentru protecția 

sanitară la nivelul unității de învățământ, în conformitate cu dispozițiile ordinului comun 

al ministrului Sănătății și al ministrului Educației, va transmite Direcțiilor de Sănătate 

Publică (DSP) chestionarele completate de către părinți/tutori legali. 

În cazul exprimării intenției de vaccinare, vaccinarea elevilor minori se va efectua numai 

cu acordul informat, exprimat în scris, în prezența părintelui/tutorelui legal al copilului! 

Scopul completării chestionarului este sprijinirea celor care doresc să se vaccineze și 

beneficiază de acordul informat, exprimat în scris, al părinților sau reprezentanților legali, 

prin organizarea de echipe mobile de vaccinare în școli de către Comitetul Național de 

Coordonare a Activităților privind vaccinarea împotriva COVID-19 (CNCAV) și Direcțiile 

de Sănătate Publică. 

Chestionarele nu necesită asumare prin semnătură și pot fi transmise și în format 

electronic.” 

Cum arată întrebările din chestionar: 

1. Elevul este vaccinat * : 

o Da 

o Nu 
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2. Dacă ați optat pentru a doua variantă de răspuns la întrebarea anterioară, vă rugăm să 

precizați dacă intenționați să aprobați vaccinarea anti-COVID-19 a copilului 

dumneavoastră de către echipa medicală prezentă la școală (la cabinetul medical școlar 

sau echipa mobilă): 

o Da 

o Nu 

o Indecis 

Precizările de la finalul chestionarului: 

Prezentul chestionar nu este obligatoriu și nu constituie obligație de vaccinare! 

În cazul în care vă exprimați intenția de vaccinare, vaccinarea copilului dumneavoastră se 

va efectua numai cu acordul informat scris, în prezența dumneavoastră în calitate de 

părinte/reprezentant legal al copilului! 

Scopul completării prezentului chestionar este sprijinirea celor care beneficiază de 

acordul informat al părinților sau reprezentanților legali, prin organizarea de echipe 

mobile de vaccinare în școli, de către Comitetul Național de Coordonare a Activităților 

privind vaccinarea împotriva COVID-19 (CNCAV) și Direcțiile de Sănătate Publică (DSP) 

Acest chestionar a fost elaborat după ce ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a acuzat 

un blocaj al campaniei de vaccinare cauzat de reglementările GDPR, fiind vorba de date 

personale medicale. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Programul Anghel Saligny devine operațional. Cum pot accesa 

primarii bani din fondul de 50 de miliarde de lei 

Programul Anghel Saligny devine operațional. Cum pot accesa primarii bani din fondul 

de 50 de miliarde de lei 

Aleșii locali vor primi 50 de miliarde de lei prin programul Anghel  
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Cseke Attila, ministrul Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei, a anunțat joi, 23 

septembrie, operaționalizarea controversatului program Anghel Saligny. 

Proiectul guvernamental care a determinat ieșirea de la guvernare a formațiunii USR 

PLUS prevede un buget de 50 de miliarde de lei din care să se alimenteze unitățile 

teritorial administrative din România. 

USR PLUS a refuzat continuarea guvernării în coaliție alături de PNL, fiindcă liderii liberali 

au refuzat un set de amendamente care ar fi făcut accesarea fondurile mai puțin facilă și 

ar fi determinat un control mai precis al banilor, care ar fi împiedicat eventuale abuzuri. 

Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei a anunțat deschiderea unui site 

unde se pot depune de cereri de finanțare. 

Aleșii locali pot depune cereri de finanţare pentru proiectele de construcţie şi 

modernizare a drumurilor, a reţelelor de apă şi canalizare. 

"Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei pune de astăzi la dispoziţia 

autorităţilor locale, platforma digitală https://investitii.mdlpa.ro/, special creată pentru 

depunerea cererilor de finanţare pentru proiectele de construcţie şi modernizare a 

drumurilor, a reţelelor de apă şi canalizare, finanţate prin Programul Naţional de 

Investiţii Anghel Saligny", anunţă ministerul. 

"Pentru asigurarea coeziunii teritoriale şi în vederea dezvoltării echitabile a localităţilor 

din România, sunt prevăzute sume prealocate pentru fiecare localitate. Astfel, prin 

Programul Naţional de Investiţii ”Anghel Saligny”, vor fi alocate cel puţin 140 de 

milioane de lei pentru fiecare judeţ, minimum 4 milioane pentru fiecare comună şi cel 

puţin 7 milioane de lei pentru fiecare oraş. 

De asemenea, pentru fiecare municipiu vor fi alocate minimum 10 milioane de lei şi cel 

puţin 43 de milioane de lei pentru reşedinţele de judeţ. Fiecare sector al municipiului 

Bucureşti poate accesa fonduri în valoare de cel puţin 35 de milioane de lei pentru 

proiecte prin Programul Naţional de Investiţii ”Anghel Saligny”". 

”Primăriile pot depune proiectele începând de azi; recomand tuturor să elaboreze 

proiecte bine gândite, argumentate profesional, care răspund nevoilor comunităţilor 

locale”, a precizat ministrul Cseke Attila.  
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Fondurile alocate vor fi destinate construcţiei a 12.000 km de reţele de alimentare cu 

apă şi canalizare construite/extinse, 700.000 de branşamente individuale la sistem de 

alimentare cu apă/racorduri individuale la sistem de canalizare, construcţia sau 

modernizarea a 2.000 km de drumuri judeţene şi variante ocolitoare şi 3.000 km de 

drumuri comunale. 

Cererile de finanţare se pot depune în 45 de zile, respectiv până la data de 8 noiembrie 

2021, atât electronic, pe platforma pusă la dispoziţie de MDLPA, cât şi fizic, însă doar cu 

programare prealabilă în aceeaşi platformă digitală menţionată mai sus. 

Normele metodologice pentru punerea în aplicare a prevederilor Ordonanţei de urgenţă 

a Guvernului nr. 95/2021 pentru aprobarea Programului Naţional de Investiţii "Anghel 

Saligny", pentru categoriile de investiţii prevăzute la art. 4 alin. (1) lit. a) – d) din 

Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 95/2021 au fost publicate miercuri în Monitorul 

Oficial. 

Conform metodologiei de aplicare, vor fi luate în considerare datele demografice, 

bugetele primăriilor, numărul de obiective aflate în derulare pe fiecare judeţ din totalul 

investiţiilor aflate în derulare la nivel naţional, sau necesarul de fonduri pentru finalizarea 

obiectivelor de investiţii începute şi nefinalizate, sau indicatorii statistici. 

”Toate aceste date ne vor determina să alocăm bani în mod transparent şi echilibrat 

pentru proiecte în toată ţara”, a adăugat ministrul. 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Când va începe compensarea facturilor la energie și gaze. 10 milioane 

de români vor beneficia de ajutor 

Când va începe compensarea facturilor la energie și gaze. 10 milioane de români vor 

beneficia de ajutor 

Premierul Florin Cîțu a anunțat joi, 23 septembrie, când se va aplica compensarea 

facturilor la energie şi gaze, atât pentru consumatorul casnic, cât şi pentru cel non-

casnic, deoarece trebuie avute în vedere şi IMM-urile şi companiile mici. 

Prim-ministrul a transmis că ajutorul va veni de la 1 noiembrie.  
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"În acest moment, vreau să mă asigur că ceea ce facem pe partea de compensare o să 

fie rapid, simplu şi să nu implice foarte mult consumatorul. Şi aici vreau să fie foarte clar, 

vorbesc de consumatorul casnic şi noncasnic, pentru că e vorba şi de IMM-uri şi de 

companii mici care nu au aceeaşi putere de negociere ca o companie mare. Deci, vorbim 

şi de consumatorul casnic şi de consumatorul noncasnic. Soluţiile vor fi pentru ambele 

categorii şi vom avea această soluţie cât mai curând, ca să intre în vigoare de la 1 

noiembrie", a explicat Cîţu, la dezbaterea online "Plafonare versus compensare" 

organizată de DC News. 

Premierul a afirmat că această compensare trebuie să fie "un produs bun, simplu, 

transparent", care să fie folosit în această iarnă, dar şi pe viitor "în alte situaţii 

excepţionale". 

"Să nu venim de fiecare dată cu ceva nou, să folosim un produs pe care putem să îl 

avem şi în viitor. Aşa cum am făcut şi în perioada de pandemie, anul trecut, am venit cu 

câteva soluţii care iarăşi sunt folosite astăzi. De exemplu, părinţii copiilor care vor trebui 

să stea acasă, o săptămână - două, vor primi acea sumă de la buget pentru a compensa 

pentru că trebuie să stea acasă în acea perioadă. Deci, despre astfel de soluţii vorbesc, 

soluţii care pot fi folosite de fiecare dată când apar situaţii excepţionale", a spus Florin 

Cîţu. 

El a evidenţiat importanţa găsirii de soluţii atât pentru consumatorul casnic, cât şi 

noncasnic. 

"Compensarea merge înainte, 1 noiembrie - 31 mai, nu mai e niciun fel de discuţie aici. 

Aş vrea ca românii să fie ok. Nu pot să fie foarte liniştiţi, e o situaţie excepţională în toată 

Europa, dar vreau să se asigure că nu vor fi lăsaţi de izbelişte în această iarnă, că avem 

aceste soluţii pentru ei şi aici vorbesc, repet, de consumatorul casnic şi non-casnic. Să fie 

clar, pentru că dacă nu ne gândim la consumatorul non-casnic putem să avem efecte 

perverse sau distorsionări la care nu te aştepţi. Foarte simplu, dacă nu ne ocupăm de 

consumatorul non-casnic, vom vedea că preţurile la produse or să crească foarte mult, o 

inflaţie foarte mare şi, după aceea, apare acea problemă cu preţuri, dobânzi etc. şi nu 

vreau să ajungem acolo. De aceea, ne ocupăm şi de compensarea pentru consumatorul 

non-casnic", a completat Cîţu. 

Premierul a dat asigurări că bugetul de stat poate suporta aceste compensări, 

deoarece efortul va fi împărţit pe 2021 şi 2022.  
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"Avem încasări mai bune, companiile de energie au încasări mai bune şi atunci vor 

alimenta mai mult bugetul de stat în mai multe dividende, deci există resursele pentru a 

avea această schemă de compensare să funcţioneze în această iarnă", a susţinut şeful 

Guvernului. 

Potrivit acestuia, beneficiari vor fi aproximativ 5,3 milioane de gospodării, adică aproape 

10.000.000 de persoane. 

"Asta era schema pe care discutam noi, vedem care este forma finală. Deci, o mare parte 

din populaţia României va beneficia în această iarnă de acest ajutor", a spus Florin Cîţu. 

Prim-ministrul a subliniat, totodată, că trebuie avută foarte multă atenţie în cazul unei 

eventuale plafonări a preţurilor la gaze şi energie. 

"Aici trebuie să fim foarte atenţi! Pe de o parte, România este producător de energie şi 

electrică şi pe gaz şi, atunci, aş vrea să ne asigurăm că nu vom afecta planurile de 

investiţii ale companiilor. Ştiţi foarte bine, intervenţia brutală în plafonarea preţurilor 

poate să aibă alte implicaţii pe partea de investiţii pentru aceste companii, dar, dacă la 

nivelul Uniunii Europene se ajunge să avem majoritatea ţărilor care să meargă şi spre 

plafonare, nu are cum România să nu adopte şi ea această strategie, da", a declarat Cîţu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Virgil Popescu, la reuniunea P-TECC: Procesul de decarbonare nu se 

poate fără energie nucleară 

Energie înseamnă securitate, iar procesul de decarbonare nu se poate fără energie 

nucleară, a afirmat, joi, ministrul Energiei, Virgil Popescu, după reuniunea ministerială a 

Parteneriatului Transatlantic pentru Cooperare în domeniul Energiei şi Climei (P-TECC), 

desfăşurată în Polonia, la Varşovia. 

 

"Am transmis că energie înseamnă securitate, iar procesul de decarbonare nu se poate 

fără energie nucleară.  
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Totodată, în cadrul întâlnirii cu partenerii noştri din SUA am discutat despre cooperarea 

în domeniul energiei în contextul aniversării a 10 ani de la încheierea parteneriatului 

Strategic dintre România şi SUA şi al Acordului România-SUA pentru cooperarea în 

legătură cu proiectele nuclearo-energetice de la Cernavodă.  

Aştept cu nerăbdare să lucrăm împreună cu partenerii noştri din SUA pentru a ne 

promova securitatea energetică şi climatică, pentru a dezvolta proiecte pentru 

cooperare în domeniul nuclear, dar şi pentru dezvoltarea industriei de metale rare în 

România. Am avut discuţii fructuoase şi cu colegii mei din Polonia, Serbia şi Ucraina în 

ceea ce priveşte dezvoltarea unor proiecte comune de investiţii pentru întărirea 

securităţii energetice", a spus Popescu. 

 

Potrivit unui comunicat de presă al Ministerului Energiei, transmis joi AGERPRES, oficialul 

român a pledat pentru adoptarea unei viziuni strategice privind dezvoltarea sistemului 

nostru energetic care sa fie centrată pe atenuarea schimbărilor climatice şi pe asigurarea 

unei tranziţii juste şi echitabile. 

 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a participat joi, la reuniunea ministerială a 

Parteneriatului Transatlantic pentru Cooperare în domeniul energiei şi climei (P-TECC), 

care s-a desfăşurat la Varşovia, Polonia. 

 

Evenimentul, organizat sub patronajul secretarului SUA al Energiei, Jennifer Granholm, şi 

al ministrului pentru Climă şi Mediu al Poloniei, Michal Kurtyka, a reunit reprezentanţi de 

nivel înalt din partea Comisiei Europene şi statelor participante la P-TECC. 

 

În marja reuniunii, ministrul român al Energiei a avut întrevederi atât cu Jennifer 

Granholm şi cu reprezentantul special al Poloniei pentru infrastructura energetică 

strategică, Piotr Naimski, cât şi cu viceprim-ministrul şi ministrul pentru Minerit şi 

Energie al Serbiei, Zorana Mihajlovic, şi cu ministrul energiei al Ucrainei, German 

Galushchenko. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Comisia Europeană obligă România să transpună normele UE privind 

siguranţa operaţiunilor petroliere şi gaziere offshore 

Comisia Europeană solicită Poloniei şi României să transpună, să pună în aplicare şi să 

aplice corect normele UE privind siguranţa operaţiunilor petroliere şi gaziere offshore, 

informează News.ro. 

"Comisia a decis astăzi, 23 septembrie, să trimită scrisori de punere în întârziere Poloniei 

şi României pentru că nu au integrat corect anumite aspecte ale Directivei privind 

siguranţa activităţilor offshore (Directiva 2013/30/UE) în sistemele lor juridice", 

informează CE. 

În această directivă, UE a pus în aplicare un set de norme menite să contribuie la 

prevenirea accidentelor şi la asigurarea unei reacţii prompte şi eficiente în cazul 

producerii unor astfel de accidente. Statele membre trebuie să se asigure că 

întreprinderile - cărora le acordă o licenţă de explorare sau de producţie - sunt bine 

finanţate, dispun de expertiza tehnică necesară şi au la dispoziţie resurse care să poată fi 

utilizate atunci când este necesar. 

"Trebuie instituită o autoritate independentă pentru a asigura respectarea cerinţelor de 

siguranţă, precum şi un sistem adecvat de gestionare a cererilor de despăgubire în caz 

de accident. Întreprinderile sunt pe deplin răspunzătoare de daunele ecologice cauzate 

speciilor şi habitatelor naturale protejate", precizează CE. 

Statele membre vizate au la dispoziţie două luni pentru a soluţiona deficienţele 

semnalate de Comisie. 

În caz contrar, Comisia poate decide să trimită un aviz motivat. 

Prin pachetul său lunar de decizii în constatarea neîndeplinirii obligaţiilor, Comisia 

Europeană urmăreşte acţionarea în justiţie a statelor membre care nu şi-au îndeplinit 

obligaţiile ce le revin în temeiul legislaţiei UE. Aceste decizii, care vizează diverse 

sectoare şi domenii de politică ale UE, au scopul de a asigura aplicarea corespunzătoare 

a legislaţiei UE, în beneficiul cetăţenilor şi al întreprinderilor. 

Dacă, în ciuda hotărârii Curţii, statul membru tot nu remediază situaţia, Comisia poate 

retrimite cazul la Curtea de Justiţie.  
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La a doua trimitere a cazului la Curtea de Justiţie, Comisia propune Curţii să impună 

sancţiuni financiare, sub forma unei sume forfetare şi/sau a unei plăţi zilnice. 

Sancţiunile sunt calculate ţinând seama de: importanţa normelor încălcate şi impactul 

încălcării asupra intereselor generale şi private; perioada în care nu a fost aplicată 

legislaţia UE; capacitatea ţării de a plăti (amenzile trebuie să aibă un efect disuasiv). 

Suma propusă de Comisie poate fi modificată de către Curte în hotărârea sa. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Cum ar trebui abordate schimbările climatice, degradarea mediului 

înconjurător şi a biodiversităţii. ”Aproximativ 23% din teritoriul 

naţional reprezintă arii naturale protejate” 

Cum ar trebui abordate schimbările climatice, degradarea mediului înconjurător şi a 

biodiversităţii. ”Aproximativ 23% din teritoriul naţional reprezintă arii naturale protejate” 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a subliniat, joi, la reuniunea ministerială a 

Alianţei pentru Multilateralism, importanţa protecţiei mediului înconjurător, mai ales în 

contextul efectelor pandemiei de COVID-19, afirmând că "schimbările climatice, 

degradarea mediului înconjurător şi a biodiversităţii trebuie gestionate ca provocări 

interdependente". 

Reuniunea ministerială a Alianţei pentru Multilateralism, desfăşurată în marja săptămânii 

la nivel înalt a celei de-a 76-a sesiuni a Adunării Generale a Organizaţiei Naţiunilor Unite, 

este o iniţiativă franco-germană formalizată în 2019 şi a fost găzduită de ministrul 

pentru Europa şi al afacerilor externe al Franţei, Jean-Yves Le Drian, şi ministrul federal al 

afacerilor externe al Germaniei, Heiko Maas, transmite un comunicat al MAE. 

Conform sursei citate, reuniunea a prilejuit abordarea unor teme şi provocări de 

actualitate la nivel global, precum răspunsul internaţional faţă de pandemia de COVID-

19, drepturile omului şi egalitatea de gen, acţiunea pentru combaterea schimbărilor 

climatice, a consecinţelor sale şi pentru prevenirea degradării biodiversităţii. 
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Ministrul Bogdan Aurescu s-a referit la importanţa protecţiei mediului înconjurător, mai 

ales în contextul efectelor corelate pandemiei de COVID-19, menţionând că este 

necesară o cooperare crescută la nivel multilateral pentru "redresarea mai eficientă şi 

mai bine orientată către principiile economiei verzi". 

Şeful diplomaţiei române a subliniat că schimbările climatice, degradarea mediului 

înconjurător şi a biodiversităţii trebuie gestionate ca provocări interdependente. 

Aurescu a precizat că în România aproximativ 23% din teritoriul naţional reprezintă arii 

naturale protejate, care fac parte din reţeaua europeană "Natura 2000". 

De asemenea, şeful diplomaţiei române a subliniat importanţa utilizării instrumentelor 

dreptului internaţional pentru a combate efectele provocărilor globale, inclusiv 

schimbările climatice. El s-a referit la problema creşterii nivelului mărilor şi oceanelor ca 

efect direct al schimbărilor climatice, menţionând modul în care Comisia de Drept 

Internaţional a ONU abordează această problemă. 

Totodată, ministrul afacerilor externe a făcut apel la realizarea de progrese semnificative 

cu ocazia Conferinţei ONU privind Schimbările Climatice (COP 26) care se va desfăşura 

în luna noiembrie la Glasgow. 

La eveniment au luat parte peste 40 de miniştri şi secretari de stat şi alţi demnitari din 

întreaga lume, reprezentanţi ai statelor şi organizaţiilor care susţin sistemul multilateral. 

Alianţa pentru Multilateralism reprezintă o platformă informală menită să atragă şi să 

genereze formate de cooperare flexibile în jurul unor teme de interes pentru susţinerea 

şi promovarea unei ordini internaţionale multilaterale, bazate pe dreptul internaţional. 

Alianţa a fost iniţiată de miniştrii afacerilor externe ai Franţei şi Germaniei, în 2019 

(Sursa: ziare.com) 

 

• 1.18% -  rata şomajului înregistrat în evidenţele AMOFM Bucureşti în 

luna august 2021 

La sfârșitul lunii august, în evidențele Agenției Municipale pentru Ocuparea Forței de 

Muncă Bucureşti erau înregistrați 14602 șomeri (din care 7806 femei), rata 

șomajului fiind de 1.18%.  
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Comparativ cu luna precedentă, când rata șomajului a fost de 1.20%, în această lună, 

acest indicator s-a diminuat cu 1.67%. 

Din totalul de 14602 persoane înregistrate în evidențele AMOFM Bucureşti, 3202 erau 

beneficiari de indemnizţie de şomaj, iar 11400 erau șomeri neindemnizați. În ceea ce 

privește mediul de rezidență, 0 șomeri provin din mediul rural și 14602 sunt din mediul 

urban. 

Structura șomajului pe grupe de vârste se prezintă sugestiv astfel: 

Grupa de vârstă Stoc la finele lunii 

Total 14602 

< 25 ani  296 

între 25-29  1334 

între 30-39  3371 

între 40-49  4083 

între 50-55  3120 

> 55 ani  2398 

 Șomerii cu studii liceale au ponderea cea mai mare în totalul şomerilor înregistraţi în 

evidenţele AMOFM Bucureşti (35.59%), urmat de cei cu studii superioare (24.65%), iar 

18.22% au absolvit şcoala profesională/de arte şi meserii. Șomerii cu nivel de studii 

gimnaziale reprezintă 17.36% din totalul șomerilor înregistrați, cei cu studii postliceale 

sunt 3.08%, iar cei cu studii primare şi fără studii, 1.10%. 

Structura șomerilor înregistrați pe nivel de ocupabilitate, stabilit prin profilare, se 

prezintă astfel: 2067 persoane foarte greu ocupabile, 4505 greu ocupabile, 4192 mediu 

ocupabile, iar 3838 sunt persoane ușor ocupabile. Încadrarea într-o categorie de 

ocupabilitate se realizează ca urmare a activităţii de profilare a persoanelor înregistrate 

în evidenţele noastre. Informaţii detaliate despre structura şomajului la nivelul 

municipiului Bucureşti sunt afişate pe pagina de internet a AMOFM Bucureşti, la adresa 

www.anofm.ro – agentia AMOFM Bucuresti. 

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI)  
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• Vineri - şedinţă extraordinară a CGMB: 388 de milioane de lei pentru 

subvenţionarea transportului în comun 

Consilierii generali ai Capitalei se întrunesc în şedinţă vineri, de la ora 10,00, pe ordinea 

de zi figurând un singur proiect de hotărâre, referitor la rectificarea bugetului 

Municipiului Bucureşti. 

Veniturile la bugetul local urmează să fie suplimentate cu 388 de milioane de lei, 

ajungând la un total de 6,2 miliarde. Cele 388 de milioane reprezintă cote defalcate din 

impozitul pe venit. 

Banii respectivi vor merge la transportul în comun, constituind subvenţii pentru 

acoperirea diferenţelor de preţ şi tarif. 

Bugetul destinat transportului în comun ajunge astfel, în acest an, la 1,9 miliarde de lei, 

dintre care subvenţiile reprezintă 1,4 miliarde lei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Dan Barna după ce a pierdut turul 1 în fața lui Dacian Cioloș: Ne 

așteptam ca rezultatul să fie în jur de 48-50% / Suspansul continuă 

Dan Barna, clasat pe locul secund în primul tur al alegerilor pentru șefia USR PLUS, a 

declarat joi că este ”optimist” în legătură cu rezultatul din turul doi de scrutin și a spus 

că așteptarea sa era să obțină 48-50%. ”Suspansul continuă”, a spus Barna într-o 

conferință de presă. 

Barna a obținut 43,9% în turul 1, Dacian Cioloș – 46%, iar Irineu Darău – 10,1%. 

Principalele declarații ale lui Dan Barna: 

Le mulțumesc susținătorilor tuturor celor trei candidați pentru felul în care s-a defășurat 

campania. Urmează turul 2 în care mă voi concentra să transmit mai clar perspectiva 

mea față de viitorul partidului. Participarea la vot e un mesaj clar de angajare și 

solidaritate. Sper să devină un etalon pentru momentele următoare.  
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Sunt optimist asupra rezultatului. Acest partid poate și va guverna România în 2024. 

Rezultatul confirm ăcă USR PLUS e un partid pe bune, în care votul fiecărui om contează. 

Fiecare membru contează în decizia finală. 

Faptul că va fi un tur 2 arată că dezbaterea despre viitorul partidului e purtată și va duce 

la o mobilizare mai bună a votanților. 

Ne așteptam ca rezultatul să fie în jur de 48-50%, era o incertitudine cât va lua al treilea 

candidat. Suspansul continuă 

Decizia de ieșire de la guvernare a fost susținută unanim de conducerea partidului, e 

greu de apreciat dacă a contat în plus sau în minus. E un stil de lidership pe care mi l-am 

asumat, am fost mereu în toate bătăliile și dezbaterile. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Mihai Daraban, președintele CCIR: Este nevoie urgentă de o resetare 

administrativă a României 

Camera de Comerț și Industrie a României, împreună cu casa de avocatură Piperea & 

Asociații, a organizat, în data de 23 septembrie 2021, conferința Noul Cod Comercial 

Român, eveniment ce a reunit specialiști din cadrul Băncii Naționale a României, 

Asociației Române a Băncilor, profesioniști din domeniul juridic, profesori universitari, 

judecători și avocați. 

CCIR susține politici și măsuri adaptate la realitățile comunității de business, axate pe 

asigurarea predictibilității și a transparenței, fiind o organizație garant al stimulării 

inițiativei antreprenoriale și atragerii de investiții autohtone și străine. Astfel, 

îmbunătățirea permanentă a cadrului normativ relevant pentru mediul de afaceri – 

parteneriatul public-privat, achizițiile publice, fiscalitatea, legislația muncii, codul 

comercial etc., printr-o consultare reală a decidentului cu mediul antreprenorial, devine 

prioritară pentru activitatea CCIR. 

„Se vorbește de foarte mulți ani de necesitatea resetării legislației economice, dar prea 

mare lucru nu s-a făcut în acest sens.  
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Poate nu ar strica un „plagiat pozitiv” în această problemă, având in vedere faptul că 

primul Cod Comercial din România, apărut în 1887, era de inspirație italiană. În lumea 

civilizată, rolul camerei de comerț este foarte bine cunoscut. Din păcate, pentru că nu au 

fost asumate politic, camerele de comerț din România au rămas o formă fără fond, deși 

beneficiază de o lege specifică făcută chiar de Statul Român. Suntem foarte atenți la 

ceea ce înseamnă cheltuirea banului public și diplomația economică. În ceea ce privește 

cheltuirea banului public, consider că este nevoie urgentă de o resetare administrativă a 

României pe formatul curților de apel existente, și anume reducerea numărului de județe 

la 15. In ceea ce privește diplomația economică, dacă la sfârșitul lui 2015 deficitul 

balantei comerciale era de 8,37 miliarde euro, am ajuns, în numai 5 ani, la 18,36 miliarde 

de euro. Anul acesta probabil vom ajunge la peste 20 de miliarde de euro deficit al 

balanței comerciale. Datele arată foarte clar că exportul României este realizat de firmele 

cu capital străin care activează aici. Consumatorul știe ce vrea, dar nu vine nimeni în fața 

acestuia să-i satisfacă acest apetit al mărfurilor de import. Acest lucru nu se întâmplă 

pentru simplul fapt că diplomația economica românească nu există. Ambasadele 

României din Uniunea Europeană sunt înţesate de personal, dar în țări G20, precum 

Japonia, Coreea de Sud, Australia sau Brazilia, nu existăm. Probabil, în acest nou cod 

comercial va trebui să existe o solidaritate a mediului de business cu CCIR pentru ca 

diplomația economică românească să răspundă în mod eficient cerințelor pieţei”, a 

declarat președintele CCIR, Mihai Daraban. 

„Un nou cod comercial român se impune din motive de asigurare a continuității 

activității economice. De asemenea, Noul Cod comercial român trebuie să restabilească 

responsabilitatea, pentru a se putea „repara” capitalismul și liberalismul economic, atât 

de necesare păcii sociale și îmbunătățirii condiției umane. Nu în ultimul rând, un nou 

cod comercial român trebuie să asigure pavăza împotriva excepționalismului economic 

și juridic, care se bazează pe o continuă stare de alertă sau de urgență, sub pretextul 

unor crize continui sau repetate, și care permite achizițiile publice directe, fără licitație și 

fără competiție, accelerarea nenaturală a unor proceduri de autorizare, certificare, licență 

sau concesiune”, a declarat partenerul fondator al casei de avocatură Piperea și Asociații, 

Gheorghe Piperea. 

„Trecerea raporturilor comerciale în reglementarea Codului Civil, invocată de adepții 

teoriei moniste, aceea că reglementările trebuie să se regăsească în același cod, nu 

înseamnă și dispariția relațiilor comerciale.  
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Ele vor continua să existe și cred că, dimpotrivă, această reglementare a relațiilor 

comerciale în Codul Civil a scos la iveală nevoia reglementării relațiilor comerciale într-o 

lege distinctă. Indiferent de viziunea monistă sau dualistă, dreptul comercial, activitățile 

comerciale și implicit arbitrajul comercial sunt o realitate și ele nu vor dispărea. 

Raporturile comerciale există pentru avem o bază obiectivă a relațiilor sociale, specifică 

acestei activități de comerț. Comerțul în sine este motorul economiei globale, aceasta 

fiind o realitate pe care nu o putem nega”, a declarat președintele Curții de Arbitraj 

Comercial Internaţional de pe lângă Camera de Comerţ şi Industrie a României, Ștefan 

Deaconu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Infringement: Comisia Europeană cere României să pună în aplicare 

legislația UE în domeniul digital și mass-media 

Comisia Europeană a decis joi să ia măsuri juridice împotriva unui număr de 19 state 

membre, printre care şi România, întrucât nu au făcut paşii necesari pentru ca cetăţenii 

să beneficieze de avantajele legislaţiei UE în domeniul mass-mediei audiovizuale şi al 

telecomunicaţiilor, se arată într-un comunicat al Executivului comunitar, citat de 

Agerpres. 

Acestor state membre (România, Estonia, Spania, Croaţia, Cehia, Irlanda, Italia, Cipru, 

Letonia, Lituania, Luxemburg, Malta, Ţările de Jos, Austria, Polonia, Portugalia, Slovenia, 

Slovacia şi Suedia) li se cere să transpună în dreptul lor intern, fără întârziere, două noi 

seturi de norme – Directiva privind serviciile mass-media audiovizuale şi Codul european 

al comunicaţiilor electronice – şi să informeze Comisia cu privire la această transpunere. 

Ambele acte legislative sunt esenţiale pentru tranziţia digitală a UE. Acestea au fost 

convenite de comun acord de către statele membre şi ar fi trebuit să fie transpuse până 

la sfârşitul anului 2020. 

Obiectivul Directivei serviciilor mass-media audiovizuale este să asigure o piaţă unică 

echitabilă pentru serviciile de radiodifuziune, care să ţină pasul cu evoluţiile tehnologice. 

În acest scop, directiva a fost revizuită în 2018 pentru a crea un cadru de reglementare 

adecvat erei digitale, propice unui peisaj audiovizual mai sigur, mai echitabil şi 

mai diversificat.  
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Aceasta coordonează legislaţia la nivelul UE privind toate mijloacele de comunicare 

audiovizuale, atât radiodifuzorii tradiţionali de televiziune, cât şi furnizorii de servicii 

video la cerere, şi stabileşte măsuri esenţiale de protecţie în ceea ce priveşte conţinutul 

partajat pe platformele de partajare a materialelor video. 

Din cauza transpunerii întârziate, cetăţenii şi întreprinderile din Cehia, Estonia, Irlanda, 

Spania, Croaţia, Italia, Cipru, Slovenia şi Slovacia nu se pot baza pe toate dispoziţiile 

directivei, care: 

creează condiţii de concurenţă echitabile pentru diferitele tipuri de servicii mass-media 

audiovizuale, garantează independenţa autorităţilor naţionale de reglementare în 

domeniul mass-mediei; 

menţine diversitatea culturală, de exemplu, prin impunerea obligaţiei ca cel puţin 30% 

din oferta de servicii video la cerere să fie reprezentată de opere europene; 

protejează copii şi consumatorii prin instituirea de norme pentru protecţia minorilor, 

împotriva conţinutului dăunător din mediul online, inclusiv în cazul serviciilor video la 

cerere; 

combate ura rasială, religioasă sau de orice altă natură prin consolidarea normelor de 

combatere a incitării la violenţă sau la ură şi a provocării publice de a comite infracţiuni 

de terorism. 

Prin acţiunile întreprinse de UE în domeniul comunicaţiilor electronice, consumatorii se 

bucură de avantaje precum: 

gamă mai largă de opţiuni dintre care să o aleagă pe cea mai potrivită; 

facturi mai mici la telefon; 

standarde mai ridicate de servicii. 

Codul european al comunicaţiilor electronice modernizează normele actuale ale UE în 

domeniul telecomunicaţiilor, adaptându-le la era digitală. 
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Din cauza transpunerii întârziate, consumatorii şi întreprinderile din România, Estonia, 

Spania, Croaţia, Irlanda, Italia, Cipru, Letonia, Lituania, Luxemburg, Malta, Ţările de Jos, 

Austria, Polonia, Portugalia, Slovenia, Slovacia şi Suedia nu pot beneficia de: norme clare 

şi favorabile incluziunii privind drepturile utilizatorilor finali – aceleaşi norme se aplică în 

întreaga Europă, convergând către o piaţă unică incluzivă, o mai bună calitate a 

serviciilor – consumatorii se pot bucura de viteze de conectare mai mari şi de o 

acoperire mai mare întrucât codul încurajează concurenţa în materie de investiţii, în 

special în reţelele de foarte mare capacitate, inclusiv în reţelele 5G. 

De asemenea, consumatorii şi întreprinderile nu pot beneficia de armonizarea normelor 

(codul sporeşte previzibilitatea în materie de reglementare, inclusiv în ceea ce priveşte 

asignarea spectrului de frecvenţe radio), protecţia consumatorilor (codul le aduce 

beneficii consumatorilor şi îi protejează, indiferent dacă utilizatorii finali comunică prin 

intermediul serviciilor tradiţionale (apeluri, SMS-uri) sau al serviciilor web) şi 

corectitudine (codul asigură egalitatea de tratament pentru toţi actorii din sectorul 

serviciilor de telecomunicaţii, indiferent dacă aceştia sunt tradiţionali sau folosesc servicii 

bazate pe aplicaţii). 

Consumatorii, în special, ar trebui să beneficieze de o protecţie sporită prin intermediul 

normelor care asigură claritatea informaţiilor contractuale, calitatea serviciilor şi 

facilitarea schimbării furnizorului de la o reţea la alta pentru a profita de preţuri cu 

amănuntul mai echitabile. Operatorii şi furnizorii pot beneficia de norme favorabile 

investiţiilor, cum ar fi cele care stimulează coinvestiţiile în reţele de foarte mare 

capacitate şi reţele exclusiv angro, sau de previzibilitatea în materie de reglementare şi 

investiţii, inclusiv în procedurile de asignare a spectrului de frecvenţe radio. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Interviu cu ambasadorul României în SUA, Andrei Muraru. O Agendă 

de prosperitate între parteneri strategici. Cooperarea pentru 

Cernavodă, prioritară pentru Washington. Un orizont pentru ridicarea 

vizelor 

Noua administrație de la Casa Albă aduce un suflu nou în relațiile bilaterale 

dintre România și Statele Unite.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 24 septembrie 2021 32 

 

Cu atât mai mult cu cât, din luna iulie, România are un nou ambasador la Washington, în 

persoana lui Andrei Muraru. Într-un interviu acordat în exclusivitate colegei noastre 

Ramona Avramescu, diplomatul român a detaliat puncte importante de pe agenda 

Parteneriatului strategic dintre cele două țări, inclusiv mult așteptata ridicare a vizelor 

pentru români. 

- Vă începeți mandatul practic în același timp cu instalarea unei noi administrații la Casa 

Albă, cea a președintelui Joe Biden. E mai mult decât o schimbare a președintelui - avem 

o administrație democrată în loc de una republicană și, până la urmă, e o schimbare de a 

înțelege și a face politică față de fostul președinte, Donald Trump. Se schimbă ceva și 

pentru partenerul strategic al Statelor Unite - România? 

-  Angajamentul Statelor Unite față de România este unul extrem de ferm și de solid. 

Practic, suntem probabil în cel mai fericit moment al acestui parteneriat strategic, pentru 

că celebrăm chiar în această lună 10 ani de la Declarația comună pentru Parteneriatul 

strategic dintre România și Statele Unite pentru secolul XXI și 10 ani, în același timp, de 

la semnarea Acordului privind instalarea scutului anti-rachetă al Statelor Unite în 

România. S-au împlinit, totodată, și 5 ani de când acest scut anti-rachetă a devenit 

operațional și a fost integrat sistemului NATO, tot în această lună. Declarații și acorduri 

care au fost semnate în timpul unei administrații democrate, dar, în același timp, suntem 

cred de acord că pași importanți s-au făcut și în timpul administrației republicane a 

președintelui Trump. Ne aducem aminte, în 2019, când președintele Klaus Iohannis a 

făcut o a doua vizită de lucru la Casa Albă în mai puțin de 2 ani, s-a semnat un 

Memorandum de înțelegere și a fost făcută o declarație comună prin care s-au adăugat 

noi dimensiuni acestui Parteneriat strategic, și anume securizarea rețelelor 5G și un 

acord pentru cooperarea nucleară civilă. 

Deci, din punctul de vedere al angajamentului față de România, nu s-a schimbat nimic. 

SUA sunt unul din pilonii politicii noastre externe și de securitate, alături de apartenența 

la Uniunea Europeană și la NATO, și credem că anii următori vom asista la ridicarea 

profilului acestui parteneriat, fie prin întărirea acestor dimensiuni despre care am vorbit, 

sigur, începând cu dimensiunea politică, militară și de securitate, care are o nouă 

abordare printr-un acord de cooperare militară care a fost semnat între ministrul român 

al Apărării și secretarul Apărării în toamna anului trecut și o foaie de parcurs 2020-2030 

care are câteva scopuri foarte concrete pentru această cooperare militară.  
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Deci cred că, din punctul de vedere al schimbării administrației, sigur că președintele 

Biden aduce un suflu nou pentru relația transatlantică și pentru angajamentul față de 

Europa Centrală și de Est, dar în același timp credem că, pentru anii următori, pe lângă 

această agendă de securitate, putem să adăugăm și o componentă importantă, și 

anume o agendă de prosperitate, pe care vreau să o punem în valoare. 

- În administrația anterioară s-au semnat și mai multe acorduri  și s-au lansat niște 

parteneriate de natură economică foarte importante și foarte ambițioase - de la 

modernizarea centralei nucleare de la Cernavodă, până la un coridor de infrastructură 

care ar trebui să lege Marea Neagră, de la Constanța, de Marea Baltică, până în Polonia, 

la Gdansk. Mai sunt aceste proiecte priorități pentru noua administrație de la Casa Albă 

și în ce stadiu sunt ele? 

-  Sigur, aceste două dimensiuni ale Parteneriatului strategic pe care le-ați menționat 

deja - cooperarea în domeniul nuclear civil și cooperarea pentru realizarea unei 

infrastructuri strategice, pentru că ea ar avea o dublă utilitate - și comercială, și militară - 

sunt în continuare prioritare pentru administrația americană. Chiar mâine are loc o 

întâlnire la Viena între ministrul român al Energiei, domnul Virgil Popescu, și secretarul 

Energiei al SUA, Granholm, pentru a discuta despre acest proiect foarte important 

pentru noi - retehnologizarea Unității 1 de la Cernavodă și construcția a două reactoare 

nucleare, 3 și 4, până în 2030, o investiție estimată între 7 și 8 miliarde de dolari, o 

investiție care ar aduce o creștere robustă pentru sistemul energetic național. Practic, s-

ar ajunge la peste 30% din totalul energiei produse în România ca fiind produsă de 

centrala de la Cernavodă și această investiție se va face cu siguranță. Ceea ce urmează să 

punem la punct în perioada următoare este modalitatea de finanțare a acestui proiect, 

care va fi condus de către un consorțiu, va fi condus de o parte americană, dar vom avea 

parte de un consorțiu transatlantic, deci și companii europene, și companii americane 

care vor fi implicate în acest proiect. 

În ceea ce privește angajamentul Statelor Unite față de Inițiativa celor Trei Mări, acesta 

rămâne în picioare. La ultima întâlnire care a avut loc chiar acum 3 luni, la Sofia, au 

participat președintele Biden, secretarul de stat, au transmis mesajul video, dar au 

participat în teren, ca să spun așa, echipe ale Departamentului Energiei, Departamentului 

de Stat al Statelor Unite și aceste două proiecte - Rail-2-Sea și Via Carpatia, pe care  
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le-ați menționat, rămân o prioritate pentru România, pentru a găsi în continuare căi 

comune de a construi aceste proiecte - sunt fundamentale pentru noi, pentru că, așa 

cum spuneam, ele au o dimensiune strategică și pentru că România lucrează împreună 

cu Statele Unite la acest concept al rezilienței strategice transatlantice. 

- Totuși, din zona economică, în România s-au viralizat practic în ultima vreme diverse 

știri despre companii din zona IT în principal, cu fondatori români, cu mare succes pe 

piața americană - sunt listate la bursă, au cifre de afaceri foarte bune, așa-numitele 

companii unicorn. E adevărat, sunt companii private, dar poate ascensiunea lor să 

însemne ceva și pentru România în acest plan al relațiilor economice bilaterale? 

- Fără îndoială. Fără îndoială - anul acesta, din estimările noastre și ale Ministerului 

Economiei, ne așteptăm ca pentru prima dată în istoria relației bilaterale să depășim cifra 

de 4 miliarde de dolari ca schimburi comerciale între România și Statele Unite și 

companiile din IT pe care le-ați menționat au, fără îndoială, un impact puternic. În 

această săptămână, m-am întâlnit cu fondatorul UiPath, cu domnul Dines, care are 30% 

din angajații globali în România și care își propune să deschidă un centru de talente. 

Peste două zile voi vedea un alt român de succes, care va atinge cifra de un miliard 

dolari cu compania sa. Toate aceste companii nu fac altceva decât să aducă în mod 

evident un câștig pentru relația bilaterală, care creează prosperitate, creează plus 

valoare, pentru că România este în continuare o piață de succes în ceea ce privește IT-ul, 

dar, în același timp, ceea ce noi ne dorim este ca românii care sunt angajați în aceste 

companii să rămână în România, aceste companii să crească în România și să creeze plus 

valoare în diferite colțuri ale României. Sigur că este importantă și această conexiune cu 

piața americană, dar vrem ca aceste companii să crească în România sau să aibă mare 

parte din operațiuni în România. 

- În ciuda acestui trend ascendent și în zona economică, a existenței Parteneriatului 

strategic, un succes spuneți, România rămâne unul dintre ultimele state membre ale 

Uniunii Europene care nu a fost inclus în programul Visa Waiver. Recent, a fost invitată 

Croația, în actuala administrație, de ce e atât de greu de luat această decizie și în cazul 

României și ce perspective vedeți în acest sens? 
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- Ca să completez întrebarea dvs. și în același timp să oferim o perspectivă 

telespectatorilor, ar trebui să spunem că au existat și alte state europene care au intrat 

foarte greu în acest program, care cred că are cu Croația 40 de membri, până acum. 

Spre exemplu, Poloniei, care a aderat mai devreme la Uniunea Europeană, în 2004, i-au 

trebuit 19 ani să intre în acest program. Polonia a intrat în 2019, care are o economie 

mult mai robustă, cu un PIB de 660 de miliarde, aproape dublu cât PIB-ul României, cu o 

diasporă care are 9,5 milioane de membri aici și pe teritoriul Statelor Unite, față de noi, 

care suntem aproximativ un milion de români pe teritoriul american. Deci eforturile au 

fost extrem de  anevoioase de a intra în acest program. 

Noi avem o rată de respingere foarte mare. Deci, pentru a ne califica în acest program, 

avem nevoie ca într-un an fiscal, care se încheie la sfârșitul lunii septembrie în Statele 

Unite, rata de respingere să fie de sub 3% din totalul aplicațiilor de viză. Noi am avut în 

2019 9,41% și anul trecut 10,14% și de cinci ani suntem pe acest platou, de între 9% și 

10%. Noi facem în continuare eforturi și la nivelul Congresului, pentru că această 

inflexibilitate este dată, în primul rând, de legislația americană, deci ține de Congres, dar 

și la nivelul Executivului american, pentru că ceea ce încercăm noi să facem în perioada 

următoare, și în acest sens s-a creat un grup de lucru odată cu vizita ministrului român al 

Afacerilor Externe anul trecut, în Statele Unite, care a avut deja 6 întâlniri acest grup de 

lucru, este să facem cu partea americană o foaie de parcurs prin care să obținem 

informații fundamentale pentru noi, pentru a încerca să demarăm o campanie de 

informare publică în România. Și fără aceste informații suntem, practic, legați de mâini, 

pentru că avem nevoie de astfel de informații pentru a calibra această campanie publică, 

pentru a informa cetățenii români care sunt riscurile să faci o aplicație incompletă, care 

sunt riscurile de a aplica din nou după ce ai fost respins pentru o aplicație la viză, care 

sunt cele mai bune opțiuni pentru a te califica pentru o astfel de viză și pentru toate 

aceste lucruri avem nevoie de sprijinul autorităților americane. Și am convenit cu 

secretarul Departamentului Securității Naționale să lucrăm foarte aproape în perioada 

următoare în acest sens. 

- Deci explicația pentru această rată mare de respingere este că populația nu e 

informată suficient? 
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- Există foarte multe motive. Unul dintre ele este că noi avem o diasporă foarte 

numeroasă, aproape 4 milioane de români care sunt în afara granițelor țării și care aplică 

la toate consulatele americane de pe teritoriul european sau din alte locuri, ceea ce 

înseamnă că o campanie care ar fi țintită doar în ceea ce privește Consulatul american 

de la București ar fi mai puțin eficientă. 

Alte explicații țin, sigur, de atracția economică pe care o reprezintă Statele Unite și care, 

în cazul Poloniei, a scăzut considerabil între 2010 și 2017 din varii motive, Statele Unite 

n-au mai devenit atât de atractive pentru că cetățenii polonezi s-au îndreptat spre alte 

state, spre Marea Britanie sau spre Germania, deci suntem conștienți că un nivel ridicat 

al acestei rate de refuz ne va ține departe de această posibilitate de a intra. 

În același timp, la nivelul administrației americane este pus în practică un sistem al 

înregistrărilor biometrice al ieșirilor din țară în principalele aeroporturi americane, care 

este implementat destul de greu, este foarte costisitor, dar estimarea este că acest 

program s-ar putea încheia în 2 ani. La propunerea, conform legii - acest program este 

administrat de către Departamentul Securității Naționale - dar la propunerea 

Departamentului de Stat, se pot include în acest program țări care au o rată de 

respingere la viză de peste 3%, dar nu mai mare de 10%. Deci și în această direcție există 

o posibilitate destul de întemeiată ca în anii următori să accedem în acest program. Vom 

face pași, cu siguranță, în perioada imediat următoare. 

Eu am fixat o țintă destul de optimistă și cred în continuare în ea, ca până la finalul 

anului 2024, România să se califice pentru a intra în programul Visa Waiver. 

- Și ca să ne întoarcem la final la noua administrație de la Casa Albă, existau așteptări 

foarte mari în legătură cu, să spunem, o relansare a relațiilor transatlantice după relația 

mai degrabă tensionată pe care diverse state europene, e adevărat că nu și România, au 

avut-o cu fostul președinte Trump. Dar, pe de o parte, vedem multe semne de întrebare 

în legătură cu capacitatea Americii de a mai fi un garant al securității și democrației în 

lume după retragerea din Afganistan, pe de altă parte avem un adevărat scandal 

diplomatic cu Franța. Cum vedeți rezolvarea acestor tensiuni și dacă ele afectează în 

vreun fel și România, stat membru al Uniunii Europene, partener strategic cu Franța, cu 

Statele Unite? 
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- Evaluarea mea este că Statele Unite rămân un garant al securității României și sigur că 

președintele Biden, care a fost primul președinte care a participat la summitul B9 de la 

București, din luna mai, a avut un discurs foarte încurajator în acest sens în privința 

asigurării securității nu doar a României, dar și a întregii regiuni, întregului flanc estic, de 

la nord la sud, arătând totodată că relația transatlantică nu înseamnă doar relația între 

cele două maluri ale Atlanticului, ci înseamnă mai mult decât atât - și peste Marea 

Neagră, și peste Marea Baltică, și că fundamentul relațiilor internaționale de astăzi este 

relația dintre Statele Unite și Europa. 

În privința Afganistanului, sigur că participarea noastră vreme de 20 de ani la această 

coaliție internațională a fost expresia solidarității poporului român față de poporul 

american după atacurile de la 11 septembrie din 2001 și cooperarea româno-americană 

în domeniul militar s-a fundamentat în ultimii 20 de ani pe această participare. Suntem 

încrezători în continuare că Statele Unite vor fi, repet, garantul securității în zonă și al 

securității colective și că Articolul 5 al Tratatului de la Washington al Organizației 

Tratatului Atlanticului de Nord rămâne în picioare indiferent de șocurile sau de duelurile 

de moment. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

  


